
Geachte Commissieleden, 
 
Mijn naam is Jack Nicolaes ,melkveehouder in het Heuvelland en deelnemer aan het project 
”Groen als Gras”. 
Ik stel het op prijs dat ik de gelegenheid geboden krijg om namens alle deelnemers van 
Groen als Gras, onze zorg mag uitspreken over het Limburgs Offensief Stikstof. 
Groen als Gras is een koploper project, mede ondersteund door de Provincie, met een 30 tal 
actieve melkveehouders in Zuid Limburg. 
Het project heeft als doel om op een praktische wijze alle emissies van een 
veehouderijbedrijf te minimaliseren. We streven naar een reductie van -50% ammoniak- en 
methaanemissies in 2035 en sluiten voor een belangrijk deel aan bij het landelijke 
programma “Netwerk Praktijkbedrijven”. De resultaten borgen we in de kringloopwijzer.  
 
Het Limburgs Offensief Stikstof ondermijnt ons gedachten goed. Wij hebben ons tot doel 
gesteld om de melkveehouderij in Zuid Limburg, behoudens de natuurlijke verloop, op het 
huidige peil te houden.  
Het “LOS”is vooral gericht op zoneren, extensiveren en daarmee saneren en biedt weinig tot 
geen toekomstperspectief. Dit zal leiden, sterker, dit leidt tot een kaalslag onder de 
melkveehouders en het Limburgse landschap 
 
Door de afname van de veehouderij zullen er vele negatieve effecten ontstaan. 
Jullie moeten dan denken aan de afname van grasland(dit is nu al goed waarneembaar) en 
daarmee de toename van erosie, afname van biodiversiteit, afname van het organische stof 
gehalte van de bodem, met het gevolg van meer CO2 uitstoot, verhoging van het 
nitraatgehalte in het bodemvocht. De kader richtlijn water zal nog moeilijker, waarschijnlijk 
onmogelijk haalbaar  zijn  en de landschappelijke uitstraling devalueert. De melkkoe zal uit 
het landschap verdwijnen en het geheel zal toeristisch minder aantrekkelijk worden.    
Groen als Gras bevat al deze elementen en heeft zich het doel gesteld om deze elementen 
op een praktische wijze te bewaken en met draagvlak uit te voeren. 
 
De landbouw heeft al heel veel reductie van emissies uitgevoerd. We kunnen nog meer 
uitvoeren ,maar dan moeten we wel beschikken over de juiste vergunningen. 
Mocht het “LOS” al stikstof ruimte creëren, wat wij niet verwachten, dan zal deze niet 
beschikbaar komen voor de landbouw. De landbouw kan op deze manier nooit uit de Stikstof 
spagaat komen.  
Er is bij ons totaal geen draagvlak voor het “LOS”. Alle initiatieven worden platgeslagen en 
de motivatie, in het bijzonder van de jonge ondernemers, daalt tot beneden nul. Wij zijn van 
mening dat autonome ontwikkeling en innovatie zullen leiden tot aanvaardbare niveaus met  
reële natuurdoelen en een economisch perspectief. Echter zonder economie géén natuur, 
we kunnen niet groen doen als we rood staan! 



In een tijd dat burgerparticipatie hoog op de agenda staat, wordt hier een plan 
gepresenteerd waar wij, de veehouderij ondernemers, totaal niet in gehoord zijn aan de 
voorkant en achteraf in een onredelijk tijdspad belanden en moeten reageren.  
Commissieleden wij erkennen de urgentie van het probleem en zijn bereid en hebben ons al 
bereid getoond om aan de voorkant mee te denken. 
Breng het Limburgs Stikstof Offensief terug naar de tekentafel en zoek naar draagvlak en 
draagkracht bij de sector die het moet gaan uitvoeren. 
Wij zijn bereid omdat te doen, sterker nog, wij zijn er al mee bezig. 
 
Dank voor uw aandacht. 


